
 
 

14. juli 2014 

 

 

I henhold til § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Har Naalakkersuisut planer om at lade Royal Arctic Line have en mere direkte og 

hurtigere pakkeforsendelser internt her i landet? 

2. Hvad er Naalakkersuisut planer vedrørende forsendelser for at fremme egen forsyning 

via serviceaftalerne? 

(Karl-Kristian Kruse, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Her i landet har vi efter min mening et alt for kompliceret forsyningsstruktur bosteder imellem. 

Eksempelvis skal pakker fra Uummannaq til Ilulissat først runde Nuuk, for så at blive sendt igen 

nordpå. Den i forvejen trængte havn i Nuuk har ikke behov for at blive belastet unødvendigt. 

 

I forbindelse vores selvforsyning af egne råvarer fra Sydgrønland, Nordgrønland samt fra 

vestkysten, vil en mere direkte forsendelse fra by til by have en stor gavnlig effekt for vores 

selvforsyning af råvarer. Derfor synes jeg, at en omstrukturering af logistikken have en gavnlig 

effekt for indenrigsforsendelserne, hvorfor jeg fremsætter disse spørgsmål. 

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 

 


